

Danske Handicap Organisationer
Albertslund afdeling

Referat af bestyrelsesmøde tirsdag den 23-1-2018 i Sundhedshuset,
Skolegangen 1, 2620 Albertslund, mødelokale Skoven, 2.sal, kl.19 – 22.

Deltagere:

Alice Hasselgren	LEV
Bjarke Juul	PTU
Henrik Jess	Landsforeningen Autisme
Jesper R. Hansen	Dansk Handicap Forbund, AFBUD
Eric Broberg	Dansk Blindesamfund
Ottar Bingen Jakobsen	Parkinson Foreningen
Hanne Fleinert	Nyreforeningen
Poul Hansen	LEV
Carsten Wilken	Sind

Mødeleder Ottar

Referent Eric

DAGSORDEN:

Ad.1, Godkendelse af dagsorden.

Dagsorden blev godkendt uden kommentarer.

Ad.2, Godkendelse af referat af 29-11-2017.

Dette referat er godkendt og lagt på hjemmesiden.

Ad.3, Punkter til orientering – drøftelse.

Ad.3-1, Det kommende arbejde.

Bjarke lagde ud med at komme ind på de ting vi ville arbejde med i år. Her pointerede han Sundheds området. Han henviste også til DH-C, og deres handleplan, med de 10 punkter de gerne ville fokusere på. Hvad ville vi gerne have HR til at arbejde med. Han efterlyste et overblik over, hvilke opgaver vi faktisk havde på sundheds området i kommunen. Carsten var meget interesseret i forebyggelse i psykisk sårbarhed, især børn var hans

kæphest. Bjarke ønskede en revidering af vores handicap politik, og handleplan. Selve planen er måske ok, men måske kunne den formuleres på en anden måde. Det var meget vigtigt at sundhedspolitikken var indlemmet. Henrik ville gerne vide, om sundhedspolitikken skulle indlemmes i handicappolitikken eller stå alene. Det var også meget vigtigt at få pårørende politikken indlemmet, da det vedrører alle. Henrik ønskede 2 punkter, nemlig at der blev indlemmet sundhedspolitik, og så pårørende politik. Carsten ønskede emnet botilbud for handicappede i kommunen, han tænker på både boliger, men også behovet for boliger. Alice var inde på forskellige problematikker omkring bo tilbud for handicappede. Hanne ville gerne have jobmulighederne med i planen, og hun ønskede, at man kaldte det beskæftigelse og ikke job. Hun var meget obs. på dette område. Især folk med nyreproblemer, og dermed i dialyse, havde meget svært ved at komme i f.eks. fleksjob. Hun henviste også til et projekt, som hun har med ældrerådet, omkring fysisk tilgængelighed. De havde f.eks. været rundt ved en del busstoppesteder, og der er generelt for lave fortov i forhold til busserne. Også belysningen er et problem. Carsten ville gerne have, at vi ikke blot kiggede på det fysiske område, men også på det psykiske. Poul sagde, at han vil arbejde med en form for fremtidssikring af bo tilbuddene i kommunen, og spørge ind til, hvordan status er, og fremtidsplanerne er i kommunen. Dette gælder alle handicap grupper, der har behov for bo tilbud.

Ad.3.2, Det nye handicapråd – herunder hørings svar – procedure.

Bjarke fortalte, at kommunen har tilladt sig at melde en person ind i HR, som ikke har noget med KB at gøre. Bjarke sender en mail til Steen C. og spørger, hvorfor man har gjort dette, da dette ikke er iflg. Vedtægterne. Han er partimedlem, men ikke valgt ind i kommunal bestyrelsen.

Ad.3.3, Medlem til §17.4 udvalg – plejecenter.

Der skal vælges en til dette udvalg, og der skal ikke vælges en suppleant. Bjarke meldte sig.

Ad.3.4, Medlem af sundhedsrådet – besked fra Sara Langsted – har svaret, at vi gerne ser, at Alice får denne plads.

Alice var meget glad for dette.

Ad.3.5, Ref. fra møde med ældrerådet om aktivitetscenter i lokale lige overfor Kvickly. Alice var med til hele mødet, og dernæst hele ældrerådet.

Bjarke ville gerne arbejde videre med dette samarbejde, og det var de også indstillet på.

Ad.3.6, Det kommende årsmøde, se vedhæftede beretning og handleplan. Beretningen er et udkast, og jeg påregner, at i også kommer med bemærkninger hertil. Dernæst er handleplanen den fra 2017, som vi så kan tilrette for det kommende år.

Bjarke oplyste, at han har fået en ordstyrer til årsmødet, en der hedder Erna Christensen fra Taastrup. Der var dog tvivl om datoen, da flere ikke kunne den 19-3, derfor ville Bjarke forsøge enten den 20. eller 21-3-2018. Han melder nærmere ud. Mødet starter kl. 18, og her i huset. Alice påpegede, at fremover var Poul den primære for LEV, og hun var den sekundære.

Hanne spurgte ind til punkt 9, virksomhedspris, som blev oprettet da LBR stadig eksisterede. Bjarke orienterede om, hvad dette var. Han finder ud af, hvem der har fået prisen i 2017.

Ad.3.7, DH-Cs årsmøde 10-4-2018.

Mødet afholdes i Odense, Bjarke, Hanne og måske Ottar deltager.

Ad.4, Økonomi – Eric orienterer.

Eric orienterede om, at vi d.d. har 10.246 på kontoen, da vi her i januar har modtaget 6.000 fra DH-C.

Til regnskabet havde flere den indvending, at man ønskede udgifterne til vores flyers og visitkort blev flyttet til punktet øvrige udgifter. Dette vil blive rettet, og regnskabet og budget for 2018 sendt til DH-C snarest.

Ad.5, Indkomne forslag.

Der var ingen indkomne forslag.

Ad.6, Eventuelt.

Carsten fortalte lidt om status på Vridsløselille fængsel. Lige nu ser det ud, som om staten vil bibeholde bygningen til uforudsete formål. Carsten har derfor skrevet til Steen Christiansen for at høre, hvordan kommunen forholder sig til problemet.

Møder i DH-afdelingen, Jesper foreslår, at vi aftaler rullende mødedage. Denne gang var det en tirsdag, så næste gang kunne det være en onsdag, måske 19-20-2-2018.

Handicap Råd, pt. ingen udmelding.

Dialogmøde.

Referent Eric 25-1-2018.